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КОМПЬЮТЕРНЫЕ ТЕХНОЛОГИИ В ФИЗИКЕ

DEVELOPMENT OF CONTEMPORARY LOG
MANAGEMENT SOLUTION FOR THE SOFTWARE
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In the course of developing a software ecosystem of the BM@N experiment, a multitude of
systems and services has been implemented, including data processing and information systems.
An integral component of the maintenance procedure is monitoring the operation of the systems of
the BM@N software infrastructure and requests to them, which are logged to the corresponding
files. The paper presents the implementation of a contemporary solution for the log management
of the BM@N software complex. The log management solution has been implemented based
on a high-performance and cost-effective technology stack of ClickHouse and Datadog Vector.
The employment of the Metabase business intelligence platform and Grafana real-time monitoring
tool further facilitates the analysis of the collected logs. As a result, the integration of these
solutions enhances the resilience of the BM@N software infrastructure and facilitates security
auditing.

В ходе разработки программной экосистемы эксперимента BM@N было реализовано мно-
жество систем и сервисов, включая решения для обработки данных и информационные сер-
висы. Неотъемлемым компонентом процедуры сопровождения является мониторинг работы си-
стем программной инфраструктуры BM@N и запросов к ним, которые регистрируются в соот-
ветствующих файлах. В статье представлена реализация современного решения по управлению
журналами программного комплекса BM@N. Решение по управлению журналами реализова-
но на базе высокопроизводительного и экономичного технологического стека ClickHouse и
Datadog Vector. Использование платформы бизнес-аналитики Metabase и инструмента мони-
торинга в реальном времени Grafana дополнительно облегчает анализ собранных журналов.
В результате интеграция этих решений повышает отказоустойчивость программной инфра-
структуры BM@N и облегчает аудит безопасности.
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